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CONSILIUL  JUDEŢEAN  ARGEŞ 

 

PROCES – VERBAL 

încheiat astăzi, 17 martie 2020, 
în şedinţa extraordinară de îndată a Consiliului Judeţean Argeş  

 
      La orele 10,00 domnul Constantin Dan Manu, Preşedintele Consiliului 
Judeţean Argeş a deschis lucrările şedinţei şi a anunţat că din totalul de 33 de 
consilieri judeţeni sunt prezenţi 31, absentând domnii consilieri judeţeni Ion Ilie 
și Marius Dorel Postelnicescu, deci şedinţa este statutară.   
    La şedinţă au participat de drept dl Ionel Voica, Secretarul General al 
Judeţului Argeş şi din partea aparatului de specialitate al consiliului judeţean: 
dna Alisa Simona Ciobanu, director executiv Direcţia Juridică Administraţie 
Publică Locală și dna Larisa Zamfir, șef Serviciul Buget-Direcția Economică.  

 
  
Dl Preşedinte Constantin Dan Manu –Bună ziua, am convocat de îndată așa 
cum spune legea această ședință extraordinară dintr-un motiv simplu, după cum 
ați intuit, acela că trebuie să facem toate procedurile în regim de urgență, să ne 
facem temele în județul Argeș cap-coadă pentru COVID-19. Temele însemnând 
inclusiv aparatul. Ceea ce intuiam și discutam săptămâna trecuta, s-a întâmplat 
cu Institutul Matei Balș, nu numai cu Institutul Matei Balș, ci și cu toate 
institutele. Noi suntem de miercuri după-amiază blocați, noi, Argeșul, cu sute 
de probe care așteaptă, cu oameni izolați care așteaptă rezultatele și acesta este 
începutul, ca să fim conștienți. Mi-aș permite să fac o paranteză, care este 
situația, că este bine să o știm cu toții. Situația este greu de spus că este sub 
control. Știm oficial că peste 1 milion de români au venit în țară, neoficial nu 
știm câți, ca să fie corect pentru că pot să vină la vamă și să spună că vin din 
orientul îndepărtat, că au făcut escală pe la nu știu unde,  la nu știu cum, și la 
discuția de caz nu vine din focar sau prefocar, ce nu poți monitoriza  dacă 
disimulează. Un asfel de caz care chiar dacă iți vine din zonă, nu îi poți obliga 
să îi iei proba biologică pentru că nu te primeste cu proba la institut pentru că 
nu este din zonă cum spune procedura. Doi. Avem o situație grea și am vorbit și 
ieri, aseară și azi-dimineață cu primarii, toți, indiferent de coloratura politică, ne 
confruntăm cu un alt aspect foarte dur, acela că din rațiuni economice, pe care 
le înțeleg, Bucureștiul a luat decizia ca tiriștii care vin cu tirurile din afara țării, 
indiferent de focar, să vină la destinație, iar aceștia, soferii, nu au obligația de a 
intra în carantină sau izolare. Gândiți-vă ce dramă este. Cu o astfel de situație 
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mulți primari se confruntă și vă spun eu, cel care a stat de vorbă cu aproape toți, 
în jur de 100 de primari. Eu refuz să înțeleg și am dat pe toate căile si la 
Comitetul Județean,  și la dl Prefect si pe la toată lumea de la București, pentru 
că mașina contaminată, cu container contaminat, mai mult de 3 ore, maxim 4 
ore microbul nu rezistă pe container, lucru dovedit,  pai ce mă împiedică pe 
mine trasportator nu să le suflu în fund transportatorilor că sunt foarte supărat și 
stiți de ce și cu anularea lui OUG 51 de săptămâna trecută, venind vorba și o 
parte din parlamentarii nostri au votat, e impardonabil. În loc să zică, “ băi tu 
șofer ai venit din zona contaminată, stați naibii la Nădlag, preia un alt 
conducător auto din țară care nu este contaminat și duce la destinație, după o 
decontaminare prealabilă la vamă sau dă-i drumul ăstuia, lasă marfa și automat 
să intre în carantină. Noi facem o confuzie regretabilă între mașină, parte 
economică ce-mi aduce el, cu partea umană care pe mine asta mă înteresează și 
mă doare. Și vă rog și pe dumneavoastră prin toate posibilitățile pe care le aveți, 
suntem la guvernare, sunteți la guvernare, poate facem un demers cu un act 
normativ care să reglementeze treaba aceasta. La nivel de județ noi ne-am 
organizat și ținem sub control cât de cât patologia, știți că suntem printre 
puținele județe în care nu a venit.  

Dl consilier județean Eugen Nae  - Cu siguranță a venit, dar nu le-am făcut 
testele. 

Dl Președinte Constantin Dan Manu  - Nu știu, așteptăm să vedem că sunt sute 
în așteptare așa cum spuneți. Și ne-am pregătit și trebuie să te pregătești  de 
ceea ce este mai rău, motiv pentru care primul pas înseamnă aparatul, să-l am la 
mine în județ. Avem marea șansă că avem specialiști. Eu în cursul zilei de 
mâine, la ora 9 mai exact, mă voi întâlni cu specialiști de la Direcția Sanitară 
Veterinară, pentru că și ei au un laborator, cu specialiști de la Institutul Național 
Vitivinicol de la Ștefănești și am vorbit și acum de dimineață cu dl director 
Coman de la Institutul Pomicol și cu un singur specialist de la DSP, în ideea de 
a vedea resursa umană și 99% sunt convins că avem resursa umană care poate 
să ne ajute dacă avem nevoie de aparat, să știm, la bal sau la spital, să știm este 
sau nu. Din acest motiv v-am rugat să fim prezenți pentru că trebuie să dăm o 
hotărâre de consilu județean legat de treaba aceasta să achiziționăm noi. Se 
lucrează pe ultima suta la regândirea spitalelor, a triajului și a procedurilor. Este 
o situație foarte complexă, dăm de-o parte faptul că nu avem vaccin, un an, un 
an și jumătate cel mai devreme va sosi în piață, n-avem tratamentul specific 
microbului, tratamentul sigur va ajunge mai repede dar noi trebuie să fim 
pregătiți și suntem pregătiți în acest moment în cea mai urâtă fază să tratăm 
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complicațiile. Și atunci strategii, pentru că am avut discuții și vineri cu primarii 
de orașe care au spitale și am luat hotărârea ca în echipa medicală și 
administrativă să gestionam treaba aceasta. Pe scurt despre ce este vorba: 
spitalul județean va prelua, nu știu cand, după ce Spitalul Matei Balș va fi 
sufocat și va spune nu mai pot, urmează secțiile de pneumologie din țară să 
preia, dar atenție, secțiile cu ATI, după care ne așteptăm ca spitalele județene să 
fie în măsură să primească. Noi nu trebuie să așteptăm acel moment și să nu 
facem nimic, motiv pentru care și sâmbătă și duminică și săptămâna trecuta și 
ieri, și azi de dimineata, suntem în teren și cel mai bine de gestionat realist este 
spitalul județean. Vă spun de ce : pentru că ai nevoie de terapie intensivă cu 
specialist, cu gardă, cu mai multe aparate, cu absolut tot, cu mai multe paturi, 
este în spitalul județean. 

Dl consilier județean Eugen Nae  - Câte paturi asigură spitalul județean? 

Dl Președinte Constantin Dan Manu - Zeci, domnule Nae, Doamne ferește, zeci 
de paturi! 

Dl consilier județean Eugen Nae - Am spus pe ATI. 

Dl Președinte Constantin Dan Manu - Pe ATI, zeci de paturi. Mai mult decât 
atât ai nevoie de consult între secții, că eu ma duc cică complicat cu plămânul 
datorită Covidului dar s-ar putea să am nevoie de consult cardiologic, dacă eu îl 
duc la Valea Iașului, n-am specialist, ce fac? Și atunci am regândit UPU, să 
separăm din start pacienții, unii care vin în regim de urgență cu alte afecțiuni și 
nu respiratorii, sau suspecți de Covid și spații noi de triaj cu îmbrăcat-
dezbrăcat, pentru că trebuie să avem neapărat grijă de colegii de la UPU că și 
aici e o problemă. Am gândit ca secția de boli infecțioase  actualmente și a fost 
foarte bună propunerea și îi mulțumesc încă o dată doamnei doamnei doctor 
Ionescu care s-a implicat pentru că are o experiență macro, fiind fostul medic 
șef al Casei Naționale de Sănătate, de astăzi după-amiază mutăm oncologia  de 
acolo pentru că sunt pacienți tarați și ne riscăm foarte mult să băgăm UPU la 20 
de m de ei. Și atunci am găsit soluția împreună cu șefii de secție de la spitalul 
județean care au, surprinzător și pentru mine ca doctor,  un spirit de echipă 
formidabil, se va muta oncologia la spitalul județean temporar așa fel încât să 
creăm un spațiu generos de custodie a suspecților, a izolaților, pentru că nu poți 
să le dai drumul dacă nu ai o confirmare sau nu și a celor infectați până să 
ajungă în terapie sau alte zone. Am mai avut o mare problemă cu copiii, pentru 
că la contagioase sunt și copii și atunci am vorbit cu pediatrii, cu specialiștii 
infecționiști și creăm un spațiu nou care va fi funcțional în această după-amiază 
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la oncologie după ce se mută, ca să îi internăm acolo pe copiii cu varicelă, cu 
rujeola, cu boala de sezon, pentru că nu poți sa-i duci la Mioveni, pentru că n-
am specialistul acolo. Și atunci trebuie să gasim soluții și am găsit. Avem 
nevoie de complementaritate între spitale, de protocoale, se lucrează astăzi la 
protocoale privind asocierea în echipă a spitalelor , de exemplu, Câmpulungul 
are un compartiment de infecțioase și atunci noi trebuie să gândim ce patologie 
băgăm la infecțioase la Câmpulung, boli de sezon, viroze, nu trebuie 
marginalizați, ce poate fi internat la Costești, la Curtea de Argeș și așa mai 
departe și unde avem terapie, și aici e o problemă, spitalele municipale au 
terapie ca și Costeștiul, avem o altă mare problemă, sunt pacienți planificați și 
am făcut în repetate rânduri apel pe toată media cât am putut, să îi convingem 
să amâne aceste planificări, adică, sunt planificat pentru proteză de șold, pai nu 
mor dacă nu am proteza astăzi, mâine, pot să o pun și peste două luni, trei luni, 
rațiunea nu este că  blochez ortopedul, rațiunea este că blochez ATI-ul, pentru 
că o oră sau o zi tot trebuie să stea în terapie și blochează un pat de care am 
nevoie. Rog înțelegere și pe unde putem să încurajăm, să evităm aglomerațiile. 
Revenim la hotărârea noastră, pe procedură, trebuie să avem referatele celor 
două comisii. K1, domnule președinte, comisia a luat act, sunteți de acord cu 
referatul să-l propuneți plenului? 

Dl consilier județean Eugen Nae  - Stați, domnule Președinte, să ne prezinte și 
nouă referatul! 

Dl Președinte Constantin Dan Manu - Corect. Citiți referatul și ne spuneți dacă 
sunteți de acord. 

Dl consilier județean Ion Glișcă - Proiect de hotărâre privind actualizarea 

bugetului de venituri și cheltuieli al Județului Argeș pe anul 2020. 

Dl Președinte Constantin Dan Manu - Referatul? dna Zamfir? 

Dna director Larisa Zamfir – Sunt două probleme. Prima este achiziția 
aparatului respectiv, soluția la momentul acesta este din excedent fiind 
cheltuiala secțiunii de dezvoltare, aceasta poate fi finanțată din excedentul 
bugetului local existent la 31 decembrie 2019. A doua problemă. Pentru 
asigurarea resurselor către suplimentarea bugetului de venituri și cheltuieli la 
Spitalul Județean de Urgență și la Spitalul de Pediatrie care sunt direct 
implicate, legislația valabilă în acest moment nu ne permite decât o singură 
soluție de tip ceea pe care o propunem astăzi și anume, în primul rând nu avem 
bani suplimentari, virare de credite pe capitole nu putem decât după 1 iunie, 
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singura soluție este o redistribuire deci o virare în cadrul capitolului și anume 
sănătatea. În acest sens am analizat execuția la celelalte spitale de aceea a durat 
și câteva ore pentru ca celelalte spitale care au confirmat un disponibil  până și-
au analizat execuția la data de ieri, plus facturile pe care le mai au și atunci au 
trebuit să-si facă și ele o analiză, să dea un disponibil. Singura soluție este 
redistribuirea de fonduri între spitale în cazul aceluiași capitol bugetar și atunci 
de la Spitalul Vedea, de la Spitalul Călinești și Leordeni, redistribuim către 
Spitalul Județean de Urgență Pitești și Spitalul de Pediatrie în vederea 
achiziționării materialelor sanitare pentru asigurarea condițiilor igienico- 
sanitare. 

Dl Președinte Constantin Dan Manu – Mulțumesc. Aș dori să fac o precizare 
care este importantă. Acestă propunere a fost luată de comun acord cu 
conducerile executive, adica nu votăm noi astăzi și ei iau la cunoștință că s-a 
diminuat cu o sumă de la Leordeni. Ca să fim foarte clari și au modificat toate 
cheltuielile și sunt de acord cu această revizuire. Mulțumesc. Comisia K1? 

Dl consilier județean Ion Glișcă - Supun la vot. Cine este pentru? 

Dl Președinte Constantin Dan Manu – Mulțumesc. 

Dl Secretar General al Județului Ionel Voica - Avizat. 

Dl Președinte Constantin Dan Manu - Comisia K5.  

Dl consilier județean Vasile Negoescu - De fapt noi trei ne-am întâlnit, am luat 
la cunoștință, am citit și am dat avizul. Nu ne-am văzut toți cinci. 

Dl Președinte Constantin Dan Manu - Mai supuneți încă o data la vot. 

Dl consilier județean Vasile Negoescu - Supunem la vot. Cine este pentru? 
Cinci din cinci. 

Dl Președinte Constantin Dan Manu – Mulțumesc. 

Dl Secretar General al Județului Ionel Voica - Avizat. 

Dl Președinte Constantin Dan Manu - Fiind adoptată de către cele două comisii, 
supun la vot ordinea de zi. Cine este pentru? Mulțumesc. Se abține cineva ? 
Este cineva împotrivă? Nu. 
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Vă supun în plen acest proiect de hotărâre privind actualizarea bugetului de 
venituri și cheltuieli al Județului Argeș pe anul 2020. Cine este pentru? 
Mulțumesc. Se abține cineva? Este cineva împotrivă? Nu. Ședința s-a încheiat. 

Dl consilier județean Eugen Nae - Domnule Președinte, poate pe viitor găsim 
soluția să facem ședințele online, cum face Guvernul, cum face Parlamentul. 

Dl Președinte Constantin Dan Manu  - De acord! 

Şedinţa s-a încheiat la ora 10.30. 

 

P R E Ş E D I N T E, 

 

Constantin Dan MANU 

 

 

 

                                                     SECRETAR  GENERAL AL JUDEŢULUI,  

                                                                                       

                                                                 Ionel VOICA 


